
P  R  O  T  O  K  Ó  Ł         Nr IV /2010 
z  Sesji  Rady  Gminy  Z  w  i  e  r  z  y  n 

odbytej  w  dniu  29 grudnia 2010 r. 
         
           Na 15 radnych na Sesji RG obecnych  było 13 radnych, nieobecny był radny Wojciech 
Rojek i radna Leokadia Leśniewska. 
 
Ponadto udział w Sesji RG wzięli : 
1. Eugeniusz KrzyŜanowski – Wójt Gminy Zwierzyn 
2. Andrzej Wiśniewski – Z-ca Wójta Gminy Zwierzyn 
3. Wiesława Kowalewska – Inspektor d/s budownictwa, gospodarki przestrzennej  w UG 
4. Mateusz Ostapiuk – Inspektor d/s zamówień publicznych i dróg 
5. Jerzy JaŜdŜewski – Radny Rady Powiatu Strzelecko-Drezdeneckiego 
6. Krystyna KrzyŜanowska – Kierownik GOPS w Zwierzynie 
7. Sołtysi wsi wg załączonej do protokółu listy obecności. 
 

Porządek obrad: 
 
1. Otwarcie IV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Interpelacje i zapytania sołtysów. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok, 
b) przyjęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej na lata 2011-2015, 
c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2011r., 
d) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r., 
e) przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy 

Zwierzyn na lata 2011-2015, 
f) przyjęcia programu szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu 

powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie 
Zwierzyn, 

g) zmian w Statucie Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie, 
h) zmiany uchwały Nr XL/217/2010 Rady Gminy Zwierzyn z dnia 26 stycznia 2010r.             

w sprawie ustalenia zasad wynajmu sal wiejskich wraz z pomieszczeniami 
przynaleŜnymi, będących własnością Gminy Zwierzyn oraz wypoŜyczania sprzętu 
stanowiącego wyposaŜenie tych sal, 

i) wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze przetargowej lokalu mieszkalnego połoŜonego 
w Zwierzynie przy ul. Sportowej 1/5 na działce ewidencyjnej 376/22 wraz z 
przynaleŜnościami stanowiącymi piwnicę oraz udział lokalu w działkach nr 376/22 
oraz 376/23, 

j) wyraŜenia zgody na wydzierŜawienia na okres 10 lat nieruchomości  niezabudowanej 
oznaczonej numerem ewidencyjnym 88/3 o powierzchni 11,97 ha, połoŜonej                      
w obrębie Zwierzyn przeznaczonej pod eksploatację kruszywa, 

k) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2011-2019, 
l) uchwały budŜetowej na 2011 rok Gminy Zwierzyn: 

1. przedstawienie projektu uchwały budŜetowej, 
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2. odczytanie opinii komisji stałych, 
3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
4. stanowisko Wójta w sprawie opinii i wniosków, 
5. dyskusja nad wniesionym projektem, opiniami i ewentualnie zgłoszonymi 

autopoprawkami oraz głosowanie autopoprawek, 
6.   głosowanie nad projektem uchwały budŜetowej, 

ł) trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej, 
m) zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok. 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zamknięcie IV zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn. 
 
1. Otwarcie IV zwyczajnej sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 
 
             Sesję Rady Gminy Zwierzyn o godzinie 1118 otworzyła Stefania Sierocińska 
przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn i stwierdziła, Ŝe na 15 radnych na sali obrad 
obecnych jest 12  radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 
quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - listy obecności radnych oraz 
zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu. Następnie powitała radnych                         
i zaproszonych gości. 
           
2. Przedstawienie porządku obrad 
 
           Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn przedstawiła proponowany porządek obrad IV 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Zwierzyn, zadając jednocześnie pytanie, czy są propozycje 
odnośnie dokonania zmian w proponowanym porządku obrad.  
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe na godz.1200 zaproszeni są ElŜbieta              
i Józef Jagódkowie w związku z  punktem 8i, dlatego zaproponował, Ŝeby przejść do tego 
punktu z chwilą przyjścia ich na salę obrad. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe przy tak napiętym  programie naleŜałoby się 
trzymać porządku obrad, albo wycofać uchwałę. W związku z tym, Ŝe wpłynęło pismo 
odnośnie podejmowanej uchwały, to Rada  postanowi co w tej sprawie zrobić. Na sali nie ma 
radcy prawnego, a byłby w tej sprawie potrzebny. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe w związku z tym, iŜ państwo 
Jagódkowie złoŜyli pismo, na posiedzeniu komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego 
RG postanowiono zaprosić zainteresowanych, aby wszyscy radni mogli usłyszeć co mają do 
powiedzenia. Ograniczę czas wypowiedzi. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy wnioskował, Ŝe jeŜeli będzie jeszcze daleko do tego 
punktu w momencie wejścia na salę zainteresowanych, to Ŝeby przesunąć czas rozpatrzenia 
go. 
 
Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie wniosek wójta gminy. 
 
„Za” pozytywnym rozpatrzeniem wniosku wójta gminy głosowało 10 radnych, 2 radnych 
„wstrzymało się „ od głosu. 
 
Następnie przewodnicząca RG poddała pod glosowanie wniosek radnego Mirosława 
Gniewczyńskiego, Ŝeby nie było przesunięć w porządku obrad. 
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„Za” wnioskiem radnego Mirosława Gniewczyńskiego głosowało 3 radnych, „przeciw” było 
5 radnych, „wstrzymało się” od głosu 4 radnych. 
 
Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie zaproponowany porządek obrad. Za przyjęciem 
porządku obrad radni głosowali jednogłośnie. 12 radnych było „za” zaproponowanym 
porządkiem obrad. 
 
3. Przyjęcie protokołu poprzedniej sesji. 
 
            Radny Tomasz Pajtek zgłosił formalny wniosek dot. przyjęcia protokółu z poprzedniej 
sesji Rady Gminy Zwierzyn bez jego odczytywania. Innych wniosków w tej sprawie nie było. 
Za wnioskiem radnego Tomasza Pajtel głosowało 11 radnych, 1 radny (Edward Podsiadło) 
wstrzymał się od głosu.  
 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy Zwierzyn z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
        Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie  
międzysesyjnym (sprawozdanie w załączeniu do protokołu). 
 
5. Informacja przewodniczącej Rady Gminy Zwierzyn o działaniach podejmowanych w 
    okresie międzysesyjnym. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG w swojej informacji o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym poinformowała, Ŝe; 

- 16 grudnia br. uczestniczyła w spotkaniu opłatkowym z członkami Klubu Seniora 
„Jesienna RóŜa” w GOK w Zwierzynie, 

- przygotowała materiały na dzisiejszą sesję Rady Gminy Zwierzyn, 
- 21 grudnia br. prowadziła posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn, których 

tematyką było zaopiniowanie projektu budŜetu Gminy Zwierzyn na 2011 rok                                              
i projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na 
lata 2011-2019, 

- prowadziła rozmowy z mieszkańcami Gminy Zwierzyn, radcą prawnym, wójtem                  
i sekretarzem, 

- 27 grudnia br. uczestniczyła w posiedzeniu komisji ekonomicznej i rozwoju 
gospodarczego oraz komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw socjalnych RG. 

 
 6. Interpelacje i wnioski radnych. 
  
Radny Jacek Podsiadło wnioskował o: 

- postawienie wiaty na przystanku autobusowym w centrum Zwierzyna, 
- wywóz śniegu z drogi i pobocza w Zwierzynie, tam gdzie jest jego zbyt duŜo.   
  

Radny Mirosław Gniewczyński: 
- poparł wniosek  radnego J. Podsiadłego odnośnie wywozu śniegu, stwierdzając, Ŝe 

wójt powinien wysłać komisję w teren w celu dokonania kontroli przestrzegania przez 
mieszkańców gminy ciąŜącego na nich obowiązku utrzymania porządku na terenie 
przyległym do ich posesji, 

- stwierdził, Ŝe oczekuje na pisemną odpowiedź w sprawie zatrudniania emerytowanych 
nauczycieli w szkołach (wniosek zgłoszony na poprzedniej sesji RG). 
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Radna Renata Wąsik wnioskowała o interwencję w ZDP o lepsze odśnieŜanie drogi Górecko 
– Gościmiec -Błotno oraz o odgarnięcie śniegu przy cmentarzu w Gościmcu. 
 
Radny Przemysław Herner wnioskował o: 

- odśnieŜenie ścieŜki od poczty do szkoły w Górkach Noteckich,  
- wymianę akumulatora w samochodzie straŜackim w OSP Górki Noteckie.  
 

Radny Tomasz Pajtel; 
- miał zastrzeŜenia do wykorzystywania środków przez osoby pobierające je z opieki 

społecznej , 
- proponował rozwaŜenie partycypacji w kosztach paliwa przy wspólnym wywozie 
śniegu  z centrum Górek Noteckich  przez mieszkańców tej miejscowości. 

 
Krystyna KrzyŜanowska kierownik GOPS  ustosunkowując się do zastrzeŜeń radnego                    
w sprawie niewłaściwego wykorzystywania środków otrzymywanych przez mieszkańców                            
w ramach pomocy społecznej poinformowała, Ŝe dla tych ludzi środki trafiają bezpośrednio 
do sklepu, gdzie podpisywane są umowy, Ŝeby nie sprzedawano alkoholu i papierosów. 
Jednak mimo to  osoba korzystająca z pomocy potrafi sprzedać zrobione zakupy i pieniądze 
przeznaczyć na swoje uŜywki. Staramy się ograniczać takim osobom środki, ale zgodnie                
z ustawą musimy im dać pomoc. Zwróciła się do radnych o podzielenie się z nią swoimi 
pomysłami w tym zakresie. Jej zdaniem dobrym pomysłem jest wybudowanie jadłodajni dla 
najbiedniejszych. 
 
Radny Zdzisław Czajka wnioskował o: 

- odśnieŜanie przejść dla pieszych (szczególnie przejście dla pieszych przy ośrodku 
zdrowia w Zwierzynie),  

- odśnieŜanie przystanków PKS oraz dróg gruntowych na terenie Zwierzyn II, 
- systematyczne opróŜnianie kosza przy ośrodku zdrowia w Zwierzynie. 
-  

Radny Sebastian Hanys  wnioskował o: 
- odśnieŜanie drogi powiatowej Górecko-Zwierzyn równieŜ w okresie między 
świątecznym, 

- w imieniu straŜaków OSP Górecko o zakup zimowego umundurowania, gdyŜ od kilku 
tygodni w Górecku utrzymuje się stan zagroŜenia powodziowego i straŜacy pracują po 
kilka godzin dziennie nad umacnianiem wałów przeciwpowodziowych, a na 
wyposaŜeniu OSP znajdują się tylko mundury letnie wykonane  z bardzo cienkiego 
materiału nieprzystosowane do pracy w warunkach zimowych. 

 
7. Interpelacje i wnioski sołtysów. 
 
BoŜena Sawoch  sołtys sołectwa Górki Noteckie zapytała, czy jest jakaś moŜliwość do 
zmobilizowania osób skazanych, Ŝeby wykonywali przydzielane im zadania. 
 
Janusz Lessnau sołtys wsi Górecko poparł wniosek radnego Sebastiana Hanys odnośnie 
zakupu zimowych ubrań dla straŜaków z OSP Górecko (wniosek złoŜony wyłącznie na 
piśmie). 
 
  8. Podjęcie uchwał w sprawach. 
 
wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze przetargowej lokalu mieszkalnego połoŜonego w 
Zwierzynie przy ul. Sportowej 1/5 na działce ewidencyjnej 376/22 wraz z 
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przynaleŜnościami stanowiącymi piwnicę oraz udział lokalu w działkach nr 376/22 oraz 
376/23, 
 
Przewodnicząca RG Stefania Sierocińska odczytała pismo od p. Jagódków (kserokopia pisma 
w załączeniu do protokołu). Następnie poinformowała, Ŝe przewiduje w tym punkcie krótkie 
ustosunkowanie się wójta do tematu, 5-10 minutowa wypowiedź  zainteresowanych, zabranie 
głosu przez radnych. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe został wysłany protokół uzgodnień 
do p. Jagódków, poprzedni operat jest w ich posiadaniu a aktualizacja wyceny to jedna kartka, 
zawierająca zmianę podstawy prawnej. RóŜnica 1000 złotych jest na korzyść p. Jagódków. 
Nieaktualne są uzgodnienia z 2002 r. ze Starostwem Powiatowym w Strzelcach Krajeńskich, 
gdyŜ obecnie jedynym właścicielem jest Gmina Zwierzyn (co potwierdza zapis w księdze 
wieczystej). Lokal został wystawiony do przetargu, gdyŜ widniej zapis w budŜecie gminy              
o dochodach w granicach 200.000 złotych. Zaciągnięte kredyty naleŜy spłacać, a do tego 
potrzebne są środki ze sprzedaŜy mienia komunalnego. Negocjacji odnośnie ceny lokalu nie 
będzie, gdyŜ został on wyceniony przez rzeczoznawcę z listy wojewody. Projekt uchwały 
trafił na dzisiejszą sesję, gdyŜ p. Jagódkowie nie podpisali wysłanego do nich w 3 
egzemplarzach protokołu uzgodnień. Wszystkie egzemplarze nie podpisane zwrócili do UG 
Zwierzyn. 
 
Józef Jagódka stwierdził, Ŝe spór został zainicjowany ich wnioskiem o wymianę okien. 
Poinformował, Ŝe dołoŜyli do lokalu 50.000 złotych, wykonując w nim remont, o które to 
pieniądze się nie upominają. Kominy to samowola budowlana, chcą, Ŝeby to zaznaczono w 
protokole. Są części wspólne, teŜ chcą wiedzieć, jak będzie wyglądało zarządzanie nimi, jak 
będzie wypompowywane szambo i dlaczego zbiorczego urządzenia nie wypompowuje 
właściciel. Nie moŜe być teŜ narzucona data kupna lokalu. Wcześniej, tzn. w pierwszej 
kadencji wójta Eugeniusza KrzyŜanowskiego nie mogli kupić lokalu. Nie ma protokołu 
odbioru budynku, przynajmniej im tego nie okazano. Mają wątpliwości, dlatego chcą to 
wszystko ująć w protokole. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe ustawa o nieruchomościach stwarza 
pewne warunki i obowiązki właściciela. Mówi o prawie pierwokupu i albo najemca chce 
kupić, albo nie, co trudno nam ustalić. Wycenę robi rzeczoznawca. JeŜeli mamy dokumenty  
to je udostępniamy, jeŜeli nie jesteśmy w ich posiadaniu, to o tym mówimy. Wysłaliśmy 
pocztą protokół, który jest niezbędny dla notariusza. Podaliśmy konkretne terminy, które 
moŜna było po uzgodnieniu przesunąć, ale w zamian za to otrzymaliśmy pismo od 
zainteresowanych, czego oni jeszcze nie otrzymali. Mamy za zgodą Rady prawo do sprzedaŜy 
lokalu. Na temat terminów, kosztów przykra korespondencja mija się z celem. Dlatego 
przygotowaliśmy projekt uchwały odnośnie sprzedaŜy lokalu. 
 
ElŜbieta Jagódka  zapytała, czy była taka sytuacja, Ŝe w trakcie przygotowań do sprzedaŜy, 
gdzie Rada uchwaliła juŜ bonifikatę zmienia się zdanie i wystawia się lokal do przetargu 
nieograniczonego. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe jeŜeli podejmiemy tą uchwałę, to będzie 
pierwszy taki przypadek. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy stwierdził, Ŝe jeŜeli p. Jagódkowie zaproponowaliby 
zmianę terminu, to dzisiaj nie byłoby tego projektu. 
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ElŜbieta Jagódka zapytała, dlaczego w 2003 roku wójt odmówił sprzedaŜy, a teraz po cenie 
duŜo wyŜszej sprzedaje się lokal tylko nam. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt poinformował, Ŝe w 2002 roku nie mieli tego wpisu w księdze 
wieczystej, wcześniej obowiązywało porozumienie ze starostwem, gdzie nie moŜna było 
sprzedać. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe od półtora roku trwa wymiana pism. My 
zgodnie z prawem rozpatrywaliśmy państwa pisma, czego uwieńczeniem jest orzecznictwo 
Sądu Administracyjnego. DołoŜyliśmy wszelkich starań przy rozpatrywaniu skarg. Rada 
Gminy Zwierzyn stwierdziła, Ŝe wójt działa zgodnie z prawem. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz stwierdził, Ŝe stan prawny się zmienił i zadał pytanie, kiedy 
mogą spotkać się u notariusza, czy są w ogóle zainteresowani kupnem lokalu. 
 
Józef Jagódka oświadczył, Ŝe chcą skorzystać z prawa pierwokupu, chcą zapoznać się                      
z operatem szacunkowym, oraz chcą uzupełnienia protokołu o zapis, Ŝe sprzedaje się lokal                
z wszystkimi niedostatkami, które są im znane. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz stwierdził, Ŝe ten wpis załatwia zaświadczenie                                  
o samodzielności lokalu. 
 
ElŜbieta Jagódka zaproponowała spotkanie się w dniu 17 stycznia w celu podpisania 
protokołu rokowań i zamieszczenie w nim wzmianki o stwierdzonych niedostatkach. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt zaproponował zdjęcie projektu uchwały z dzisiejszej sesji, 
informując, Ŝe jeŜeli nie dojdzie do podpisania protokołu, to projekt uchwały powróci na sesję 
w dniu 26 stycznia 2011 roku. 
 
Radny Miroslaw Gniewczyński zapytał, co jest w ujęte w warunkach najmu mieszkania. 
 
ElŜbieta Jagódka stwierdziła, Ŝe nie ma na piśmie warunków najmu, w tym zakresie panuje 
samowolka. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe jeden rzeczoznawca powinien szacować,                  
a drugi to potwierdzić. 
 
Przewodnicząca RG Stefania Sierocińska poddała pod głosowanie zdjęcie z porządku obrad 
dzisiejszej sesji projektu uchwały w sprawie  wyraŜenia zgody na sprzedaŜ w drodze 
przetargowej lokalu mieszkalnego połoŜonego w Zwierzynie przy ul. Sportowej 1/5 na 
działce ewidencyjnej 376/22 wraz z przynaleŜnościami stanowiącymi piwnicę oraz udział 
lokalu w działkach nr 376/22 oraz 376/23. Za zdjęciem uchwały radni głosowali jednogłośnie. 
12 radnych głosowało „za”. 
 
Przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe porządek obrad do nr 8h pozostaje bez zmian, 
podpunkt „j” otrzymuje literę „i”,  a następne podpunkty kolejno wyŜej. 
 

a) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2011 rok, 
 

Zdzisław Czajka przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Zwierzyn przedstawił 
plan pracy swojej komisji na 2011 rok. 
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 Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy zaproponował w planie na miesiąc maj zamiast słowa               
z „podległymi” wpisać z „innymi” jednostkami. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe chyba przekracza się kompetencje odnośnie 
ujęcia w planie kontroli Zakładu Opieki Zdrowotnej w Zwierzynie. Prawidłowość 
gospodarowania mieniem w GOPS teŜ nie widzi tego w planie. Kontrola dotacji w miesiącu 
kwietniu za wcześnie, chyba, Ŝe był juŜ podział dotacji. Zaproponował wprowadzenie punktu 
dokonanie kontroli finansowej inwestycji związanej  z wodociągowaniem gminy Zwierzyn              
i budowy sali w Górkach Noteckich. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy zaproponował wprowadzenie kontroli 
przeprowadzonych inwestycji w gminie w miesiącu wrześniu. 
 
Radny Mirosław Gniewczyński stwierdził, Ŝe naleŜałoby dokładnie wpisywać, co 
kontrolujemy, np. kontrola zamówień publicznych, uściślić za jaki okres. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn poddała pod głosowanie wprowadzone autopoprawki 
do planu pracy Komisji Rewizyjnej. Za wprowadzonymi autopoprawkami głosowało                  
12 radnych. 
 
Następnie przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy 
Komisji Rewizyjnej na 2011 rok pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych ( Uchwała Nr IV/8/2010 w załączeniu do 
protokółu).  
 

b) przyj ęcia Gminnego Programu Aktywności Lokalnej na lata 2011-2015, 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Aktywności Lokalnej na lata 2011-2015 (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Krystyna KrzyŜanowska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, Ŝe program 
powinien być uchwalony, gdyŜ w 2011 roku zmienia się system sięgania po środki unijne. 
 
Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Aktywności Lokalnej na lata 2011-2015 pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr IV/9/2010                     
w załączeniu do protokółu).  
 

c) przyj ęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2011r., 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, Ŝe jest to 
uchwała, która wynika z przepisów ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 
alkoholizmowi, którą podejmujemy corocznie. Do podziału są środki, które wpływają do 
budŜetu gminy z wpłat dokonywanych przez przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na 
sprzedaŜ alkoholu. 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011r. (opinia w 
załączeniu do protokołu). 
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Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2011r. pod głosowanie. Uchwała 
została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr 
IV/10/2010 w załączeniu do protokółu).  
 

d) przyj ęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe podobna sytuacja jak w poprzedniej 
uchwale. Ustawa o narkomanii obowiązuje od 2005 r. i kieruje formę finansowania zadań              
z wpłat dokonywanych przez przedsiębiorców za korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ 
alkoholu. 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego 
Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r. (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na 2011r. pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr IV/11/2010                   
w załączeniu do protokółu).  
 

e) przyjęcia Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy 
Zwierzyn na lata 2011-2015 

 
Krystyna KrzyŜanowska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, Ŝe projekt uchwały 
wynika z zapisu ustaw o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie i pomocy społecznej, które 
mówią, Ŝe opracowanie takich programów leŜy w gestii gminy. Program ten niezbędny jest 
do koordynowania działań wszystkich jednostek na terenie gminy w zakresie przemocy. 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu 
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Zwierzyn na lata 2011-2015 (opinia 
w załączeniu do protokołu). 
 
Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie na terenie Gminy Zwierzyn na lata 2011-2015 pod głosowanie. 
Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych 
(Uchwała Nr IV/12/2010 w załączeniu do protokółu).  
 

f) przyj ęcia programu szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu                      
i sposobu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego w 
Gminie Zwierzyn, 

 
Krystyna KrzyŜanowska kierownik GOPS w Zwierzynie poinformowała, Ŝe projekt uchwały 
jest podyktowany zmianą ustawy o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie. Taki zespół 
funkcjonuje juŜ w gminie, ale zgodnie ze zmianą ustawy naleŜy powołać nowy. 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu 
szczegółowych warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania 
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członków Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Zwierzyn (opinia w załączeniu do 
protokołu). 
 
Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu szczegółowych 
warunków funkcjonowania oraz trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków 
Zespołu Interdyscyplinarnego w Gminie Zwierzyn pod głosowanie. Uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr IV/13/2010                  
w załączeniu do protokółu).  
 

g) zmian w Statucie Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy w kwestii wyjaśnienia poinformował, Ŝe obecnie                 
w Statucie Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie widnieje zapis „kierownik”. Po 
przeprowadzeniu analizy ustawy, proponujemy sprostowanie zapisu zgodnie z ustawą                    
i wpisanie „dyrektor”. 
 
Radny Sebastian Hanys wiceprzewodniczący komisji oświaty, kultury, zdrowia i spraw 
socjalnych RG odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie 
Gminnej Biblioteki Publicznej w Zwierzynie (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Mirosław Gniewczyński wnioskował o sprostowanie błędu, poprzez zachowanie 
kolejności od pkt.17 § 1 i poprawienie pkt 20, który jest niezgodny z przepisami, powinno 
być Rada Społeczna. 
 
Przewodnicząca RG poddała pod głosowanie wniesione poprawki. Za wprowadzeniem 
poprawek do projektu uchwał zgłoszonych przez radnego Mirosława Gniewczyńskiego 
głosowało 12 radnych. 
 
Przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminnej Biblioteki 
Publicznej w Zwierzynie pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr IV/14/2010 w załączeniu do 
protokółu).  
 

h) zmiany uchwały Nr XL/217/2010 Rady Gminy Zwierzyn z dnia 26 stycznia 2010r. 
w sprawie ustalenia zasad wynajmu sal wiejskich wraz z pomieszczeniami 
przynaleŜnymi, będących własnością Gminy Zwierzyn oraz wypoŜyczania 
sprzętu stanowiącego wyposaŜenie tych sal 

 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe w styczniu br. była podjęta uchwała w 
powyŜszej sprawie. W wyniku problemów zgłaszanych przez sołtysów naleŜy skorygować 
zapisy w uchwale. W stosunku do sali w Błotnie, której stan się bardzo poprawił naleŜy 
zmienić cenę wynajmu. NaleŜy teŜ zmienić zapis odnośnie kosztów pokrywania mediów 
podczas imprez jednodniowych, proponując 25 % ceny. Poinformował równieŜ, Ŝe w 
projekcie nie uwzględniono zgłaszanej przez sołtysa Górek Noteckich kwestii zwiększenia 
kaucji, gdyŜ jeden z punktów mówi o karze, jaką ponosi wynajmujący za spowodowane 
szkody. 
 
Radny Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XL/217/2010 Rady 
Gminy Zwierzyn z dnia 26 stycznia 2010r. w sprawie ustalenia zasad wynajmu sal wiejskich 
wraz z pomieszczeniami przynaleŜnymi, będących własnością Gminy Zwierzyn oraz 
wypoŜyczania sprzętu stanowiącego wyposaŜenie tych sal, informując, Ŝe stawka 
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proponowana za wynajem sali w Błotnie wynosi 400 złotych (opinia w załączeniu do 
protokołu). 
 
Przewodnicząca RG poddała proponowaną stawkę 400 złotych pod głosowanie. Za taką 
stawką głosowało 12 radnych. 
 
Następnie Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie 
ustalenia zasad wynajmu sal wiejskich wraz z pomieszczeniami przynaleŜnymi, będących 
własnością Gminy Zwierzyn oraz wypoŜyczania sprzętu stanowiącego wyposaŜenie tych sal 
pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało          
12 radnych (Uchwała Nr IV/15/2010 w załączeniu do protokółu).  
 

i) wyraŜenia zgody na wydzierŜawienia na okres 10 lat nieruchomości  
niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 88/3 o powierzchni 11/97 
ha, połoŜonej w obrębie Zwierzyn przeznaczonej pod eksploatację kruszywa 

 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe wpłynął wniosek Szczecińskich 
Kopalnii Surowców Mineralnych o wydzierŜawienie gruntu. Potrzebna jest zgoda Rady, 
Ŝebym mógł dokonać wyceny złoŜa. Będzie ogłoszony przetarg nieograniczony na dzierŜawę. 
 
Radny Tomasz Pajtel przewodniczący komisji ekonomicznej i rozwoju gospodarczego RG 
odczytał opinię odnośnie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienia 
na okres 10 lat nieruchomości  niezabudowanej oznaczonej numerem ewidencyjnym 88/3              
o powierzchni 11/97 ha, połoŜonej w obrębie Zwierzyn przeznaczonej pod eksploatację 
kruszywa (opinia w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Edward Podsiadło zapytał dlaczego dzierŜawa gruntu, a nie sprzedaŜ. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt stwierdził, Ŝe chciałby, Ŝeby pozostał akwen wodny. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy stwierdził, Ŝe gmina dyktuje warunki, w jakim kierunku 
ma iść rekultywacja. Proponujemy dzierŜawę, bo konkretnie wskazujemy kierunek 
eksploatacji. JeŜeli ktoś kupi moŜe zapewniać nas, Ŝe będzie tak, ale jako właściciel gruntu 
zawsze moŜe zmienić zdanie. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie wyraŜenia 
zgody na wydzierŜawienia na okres 10 lat nieruchomości  niezabudowanej oznaczonej 
numerem ewidencyjnym 88/3 o powierzchni 11,97 ha, połoŜonej w obrębie Zwierzyn 
przeznaczonej pod eksploatację kruszywa pod głosowanie. „Za” przyjęciem uchwały 
głosowało 11 radnych, 1 radny Edward Podsiadło był „przeciw” (Uchwała Nr IV/16/2010              
w załączeniu do protokółu).  
 

j) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2011-
2019 

 
Radny Mirosław Gniewczyński zgłosił wniosek o nie odczytywanie opinii odnośnie projektu 
uchwał budŜetowych, gdyŜ były one przedmiotem wspólnego posiedzenia wszystkich komisji 
stałych RG i są nam znane. 
 
Przewodnicząca RG poddała wniosek radnego Mirosława Gniewczyńskiego pod głosowanie. 
Za nie odczytywaniem  opinii odnośnie projektów uchwał głosowało 12 radnych (opinia do 
projektu uchwały w załączeniu do protokołu). 
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Stefania Sierocińska przewodnicząca RG odczytała uchwałę nr 489/2010 Składu 
orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 24 listopada 2010r. w sprawie wydania opinii               
o przedłoŜonym projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Zwierzyn na lata 2011-2019 przedstawionej wraz z projektem uchwały budŜetowej na rok 
2011 (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu) 
 
Następnie przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Zwierzyn na lata 2011-2019 pod głosowanie. Uchwała została 
przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały głosowało 12 radnych (Uchwała Nr 
IV/17/2010 w załączeniu do protokółu).  
 

k) uchwały budŜetowej na 2011 rok Gminy Zwierzyn: 
1. przedstawienie projektu uchwały budŜetowej: 

 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, ze projekt uchwały został przesłany 
radnym w celu zapoznania się z nim. 
 

2. odczytanie opinii komisji stałych: 
 

Przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe projekt uchwały był przedmiotem wszystkich komisji 
stałych RG i wszystkie opinie odnośnie projektu uchwały budŜetowej na 2011 rok Gminy 
Zwierzyn były pozytywne (opinie w załączeniu do protokołu). 
 

3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej: 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG odczytała uchwałę nr 488/2010 Składu 
orzekającego RIO w Zielonej Górze z dnia 24 listopada 2010r. w sprawie wydania opinii                
o przedłoŜonym projekcie uchwały budŜetowej na 2011 rok wraz z uzasadnieniem Gminy 
Zwierzyn (kserokopia uchwały w załączeniu do protokołu) 

4. stanowisko Wójta w sprawie opinii i wniosków: 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy poinformował, Ŝe uwagi i autopoprawki zgłoszone na 
posiedzeniu wszystkich komisji stałych zostały uwzględnione. 
 

5. dyskusja nad wniesionym projektem, opiniami i ewentualnie zgłoszonymi 
autopoprawkami oraz głosowanie autopoprawek: 

 
Radny Mirosław Gniewczyński zwrócił uwagę, Ŝe wysokość nakładów na drogi 168.500 
złotych  jest niewiele większa niŜ diety radnych i sołtysów.  Zadał pytanie jaki jest juŜ koszt 
odśnieŜania dróg. 
 
Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy stwierdził, Ŝe takiej kalkulacji jeszcze nie ma. 
 
Na salę obrad o godz. 1420 przybyła radna Maria Rachańska. 
 

6. głosowanie nad projektem uchwały budŜetowej: 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały budŜetowej na 2011 rok 
Gminy Zwierzyn pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem 
uchwały głosowało 13 radnych (Uchwała Nr IV/18/2010 w załączeniu do protokółu).  
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l) trybu prac nad projektem uchwały budŜetowej 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe podjęta uchwała w tej samej sprawie 
w październiku 2010 r. traci waŜność z uwagi na niezgodność z prawem niektórych 
paragrafów, co zostało zauwaŜone po przeprowadzeniu postępowania nadzorczego i zawarte 
w uchwale nr 410/2010 Kolegium RIO w Zielonej Górze z dnia 1 grudnia 2010r. (uchwała w 
załączeniu do protokołu). Dlatego dzisiaj przedstawiamy w tej sprawie nowy projekt uchwały 
uwzględniając wskazane poprawki. 
 
Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poddała projekt uchwały w sprawie trybu prac nad 
projektem uchwały budŜetowej pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za 
przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych (Uchwała Nr IV/19/2010 w załączeniu do 
protokółu).  

 
ł) zmiany uchwały budŜetowej na 2010 rok 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG poinformowała, Ŝe dzisiejszy projekt uchwały 
ujmuje wszystkie zmiany w kończącym się roku budŜetowym. 
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe § 1 uwzględnia wzrost naszych 
dochodów o kwotę 246.000 złotych a zarazem zwiększono o tę kwotę wydatki wg załącznika 
do projektu uchwały. 
 
Następnie  przewodnicząca RG poddała projekt w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 
2010 rok pod głosowanie. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Za przyjęciem uchwały 
głosowało 13 radnych (Uchwała Nr IV/20/2010 w załączeniu do protokółu).  

 
 

9.  Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych i sołtysów. 
 
Odpowiedzi udzielił Eugeniusz KrzyŜanowski wójt gminy informując, Ŝe: 

� na wywóz śniegu nie ma szans,  
� parking przy ośrodku zdrowia o przy ZPO został odśnieŜony,  
� utrzymujemy w stanie odśnieŜonym  drogi wzdłuŜ wału,  
� zgłoszona zostanie sprawa ustawienia wiaty przystankowej w Zwierzynie do Zarządu 

Dróg Wojewódzkich,  
 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował, Ŝe przeprowadził rozmowy w sprawie 
umoŜliwienia schronienia się osób  podczas oczekiwania na autobus na dworcu PKP                          
i powinien on być otwarty. 
 

� odnośnie  dróg powiatowych stwierdził, Ŝe wykonawca nie dostaje zleceń na 
odśnieŜanie, gmina swoje odśnieŜa, nie będzie wyręczać powiatu, w miarę moŜliwości 
reagujemy (dzisiaj mała fadroma odśnieŜa przystanki), 

� pomyślimy o zakupie akumulatora do samochodu straŜackiego w OPS Górki 
Noteckie, 

� zakup ubrań dla OSP Górecko przełoŜymy na przyszły rok,  
� nie wiem jak zmobilizować „skazańców”, 

 
Andrzej Wiśniewski sekretarz gminy poinformował odnośnie osób skazanych,.  Ŝe do urzędu 
przychodzą informacje o nakazanych pracach, my tylko ponosimy z tego tytułu koszty, ale 
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nie mamy instrumentów nakazujących wykonanie pracy. Podajemy informację do sądu, czy 
dana osoba pracowała, czy nie. 
 

� na resztę wniosków radni i sołtysi otrzymają odpowiedź na piśmie. 
 
10. Wolne wnioski i informacje. 
 

Stefania Sierocińska przewodnicząca RG: 
����    zobowiązała  przewodniczących komisji stałych Rady Gminy Zwierzyn do 

ustalenia terminów posiedzeń komisji, na których zostaną ustalone plany pracy 
komisji na 2011 rok, 

����    poinformowała, Ŝe na następna sesja Rady Gminy Zwierzyn zostanie zwołana na 
dzień 26 stycznia 2011 roku o godz. 1100. 

 
Następnie przewodnicząca RG złoŜyła podziękowania za trud i poświęcenie w trakcie 
pełnienia słuŜby, jaką było reprezentowanie i podejmowanie decyzji w imieniu mieszkańców 
gminy Zwierzyn dla zaproszonych na dzisiejszą sesję radnych poprzedniej kadencji. 
 
 
11. Zamknięcie IV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn. 

 
           Wobec wyczerpania tematów posiedzenia Przewodnicząca Rady Gminy Stefania 
Sierocińska o godzinie 1500  zamknęła obrady IV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Zwierzyn.  
 
 
 
 
        Protokółowała:                                                         P r ze w o d n i c z y ł        
 Inspektor ds. obsługi RG                                  Przewodnicząca Rady Gminy Zwierzyn 
 
  Marzena Kaczmarek                                                   Stefania Sierocińska 


